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Amager Vest Lokaludvalg er en uafhængig lokal forsamling, der er oprettet af 
Københavns Kommune. Lokaludvalget fungerer som bindeled mellem københavnerne i 
bydelen og politikerne på Københavns Rådhus. 

KOMMENTARER OG SPØRGSMÅL FRA BORGERMØDE VEDR. 

ØRESTAD SYD DEN 23. SEP. 2015 

 

Parkering: 

- Kommentar vedr. private p-anlæg. Parkering i Ørestad Nord 

her udlejes parkeringspladser i private anlæg, så der er for få 

pladser til beboerne. 

 

- Der var kommentarer til, at man nedlagde p-pladser og især 

den ved stien fra 8-tallet og videre ud til fælleden.  

 

 

Asger Jorns Allé og aktive byrum: 

-          Sp. vedr. detailhandel – hvad forventer man? Svar: 6.000 m2 – 

mak. 3.000 m2 dagligvare og maks. 2.000 m2 udvalgsvare. 

 

-          Ønske om mulighed for boliger i Asger Jorns Allé for at undgå en 

død gade om aften/nat – 

 Svar: vi samler alt – der er mulighed for boliger i gaden.  

 

- Kommentar: Der kan tages ved lære af Arne Jacobsens Allé, der er 

død om eftermiddagen/aftenen i stueetagerne, her er kun liv i fro-

kosttiden da det er kantiner der er placeret der.  

 

-          Spørgsmål: ”Er der plads til de rekreative funktionerne i Asger 

Jorns Allé” – det mente spørger ikke. ”Når vejareal og kantzone til 
butikker og erhverv er frataget er der ikke meget tilbage til de re-

kreative byrum”. Svar: der er i Asger Jorns Allé 6.000 m2 byrum til 

aktivitet og kultur  

 

-          Spørgsmål om rekreative funktioner såsom legepladser i de nord-

/sydgående (gennemgående) byrum 

 

- Spørgsmål vedr. fredning af fælleden og muligheden for at bygge 

rekreative faciliteter der.  

 

- Det er ikke kun foreningerne der bruger PLUG and PLAY men også 

de mange børnefamilier fra bydelen og hele København. Hvor kan 

vi komme i tale? 
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- Hvor skal de Urbane Haver være, når der bebygges? 

 

- Hvorfor er Fælleden ikke fredet imod rekreative tiltag? 

 

 

 

Bygnings udformning og funktioner  

-          Spørgsmål om højder og det skrå højdegrænseplan – man ønsker 

ikke bygninger op til 34 m høje i den nye plan, blokkene vest for 8-

tallet nævnes som meget høje og massive. Svar: disse bygninger er 

del af den eksisterende lokalplan 

 

- Tages der højde for at de nye bygninger skygger for de eksisterende 

bygninger? Svar: ja via højdegrænseplanet.  

 

-          Spørgsmål vedr. psykiatriske bosted (uden for planområdet), der 

udvises bekymring for farlige situation vedr. de kommende brugere 

og beboere af bostedet for psykisksyge, der nævnes skolen der er 

placeret tæt på bostedet. 

 

- Der spørges til hvor stor en andel alment boligbyggeri der er i den 

nye plan. Svar 12-15 % alment. 

 

 


